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頂著凜冽寒風以及十度的低溫，我們一行人浩浩蕩蕩地來到了

位於山上的金瓜石黃金博物館和九份老街。即使大雨和強風一

路伴隨著我們的旅程，我們的熱情卻絲毫沒有減少。終於來到

滿街美食的九份老街，大家迫不及待的下車走向古樸的街道。

可惜因為天候的關係，無法清楚看見陰陽海的壯麗景觀。雖然

昨天天公不作美，但充滿暖暖人情味的台灣文化和小吃不僅暖

了我們的胃，也暖了我們的心。而另一條前往賽德克村的選手

們，也到了十三行博物館參觀，圖為選手們位於一 5 層樓高的

透明空橋。 

今天我們訪問到的是聰明伶俐的印尼女孩─

─ Haliimatus Sa´diyah。她表示，印尼是

個有許多島嶼的國家，有許多特殊的文化，

大家有空可以到印尼去玩，印尼人都會熱情

相待哦！ 

 We had overcome the freezing wind and low temperature to come to visit Gold Ecological 
Park and Jiufen Old Street with great enthusiasm. When we arrived at Jiufen Old Street, every-
one eagerly went down the tour bus to enjoy the old-fashion street scene. Unfortunately, we 
were not capable to see the spectacular scenery because of the unpleasant weather. Never-
theless, we tasted our unique Taiwanese snack and  immersed in the warmth of Taiwanese 
culture. Another group went to visit Seeding Bald Village as well as Shihsanhang Museum of 
Archaeology. 

 Today we interviewed an intelligent, Indonesian girl, Haliimatus Sa´diyah. 

She stated that Indonesia is a country composed of multiple islands with   var-
ious cultures. Hopefully many people could visit Indonesia, and the natives 
would treat you passionately.  
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第一段評審第一段評審第一段評審第一段評審    

    經過了兩天的就緒，今天的早上 9:00 終於開始了第一段評

審，中間間隔著 12:00~13:00 的午休時間，持續到下午 16:30。所

有選手都會守在自己的海報前，是活動最緊張關鍵的時刻！你是否

也帶著忐忑兼有興奮的心情呢？準備好展現自信和評審分享自己的

作品了嗎？加油！在會場上大放異彩吧！ 

昨天(2 月 6 號)的”Meet The Scientists”中朱敬一,徐遐生,及劉兆漢三

位院士都提到學習的態度是要開放,要廣博，這樣才能用多元的角度去分析

事情去解決問題.一年一度的台灣國際科展(TISF)提供包括台灣共 17 個國

家的優秀學生競賽,觀摩及交流的平台,是個難得的機會.希望國內的老師,

同學能藉機向國外的師生介紹你所知的台灣,當然來自國外的朋友也能談談

貴國的點點滴滴,這不也是一種體驗一種學習嗎? 

請大家 grasp the good opportunity and let’s rock the science！ 

                            國立臺灣科學教育館館長  朱楠賢 

After two days of preparation, the first judging session will begin at 9:00 
this morning, and finish at 16:30. The lunch break will be from 12:00 to 
13:00. During judging, all the participants should stay by the side of their 
posters. It must be the most intense moment! Now do you feel not only a 
little bit nervous but also excited? Are you ready to show your confidence 
and discuss your project with the panel of judges? Go, do your best! 

Yesterday (Feb. 6th)three academicians, Academician Zhu Shu and Academician Liu all men-
tioned that learning attitude needs to be active and extended so that we can analyze things and 
solve problems with diverse perspective. The annual TISF provides a platform of competing, 
observing and international exchange for excellent students who come from 17 countries in-
cluding Taiwan. It’s a cherish opportunity. I hope domestic teachers and students could intro-
duce Taiwan to foreign teachers and students. Furthermore, foreign friends could also talk 
about your countries and culture. Isn’t it a kind of experience and learning? Please grasp this 
opportunity and let’s rock the science!                        Nelson Chu ( General Director of NTSEC ) 


